

周定芳简历

联合国教科文组织国际陶艺学会会员

师承徐秀棠先生

自由艺术家

Zhou Dingfang

Member of International Academy of Ceramics affiliated to UNESCO

Apprenticed to Mr. Xu Xiutang, China National Arts & Crafts Master

Freelance artist

自 1988 年起，周定芳独创新紫砂陶艺茶壶，形成极强的个人风格。它融雕塑、写意、现代陶艺观念于一体，别开生面，跳出传统框框，受到多方关注和赏识，为“紫砂先锋”带头人。

Since 1988, Zhou Dingfang has been engaged in the creative making of Zisha teapots and has established her remarkable and distinctive style. By combining sculptural forms, freehand style and contemporary ceramic conceptions into an organic integrity, she has broken away from the bondage of traditional forms and, thus, received great attention and appreciation. Today, she is praised as a "pioneering artist" in the Zisha circle.

曾先后应邀赴英国、美国、瑞士、荷兰、德国、法国、西班牙、希腊、奥地利等十多个国家进行访问和艺术交流。

Over the years, she has been invited to over ten countries for visit and exchanges, including the Great Britain, the United States of America, Switzerland, Holland, Germany, France, Spain, Greece, Austria and others.

并先后接受美国巴顿路治《市报》、旧金山《世界日报》、休斯顿《美南时报》、香港《大公报》、中央电视台“美术星空”栏目、北京电视台、《北京日报》、《京华时报》、上海电视台“新闻坊”、宜兴电视台“关注”栏目、《扬子晚报》、《宜兴日报》等众多媒体采访和报道。

She has been interviewed by many Chinese and foreign media including the World Daily of San Francisco, American South Times of Houston, Ta Kung Pao of Hong Kong, Artsky Channel of CCTV, Beijing TV, Beijing Daily, Jinghua Times, Newsport of Shanghai TV, Focus channel of Yixing TV, Yangtze Evening News and Yixing Daily.

作品被大英博物馆、英国诺丁汉陶瓷博物馆、美国大都会博物馆、美国旧金山亚洲艺术博物馆、加拿大加德尼尔陶瓷博物馆、韩国陶艺博物馆及我国的中国美术馆、中南海紫光阁等收藏。

Her works have been collected by the British Museum, Nottingham Ceramics Museum of England, the US Metropolitan Museum, San Francisco Asian Art Museum of the United States, Gardiner Ceramics Museum of Canada, Korea Ceramics Museum, China National Art Museum, Ziguangge Pavilion of Zhongnanhai and many other institutions.